
Останнім часом в академії значна увага приділяється 
історії ВНЗ, тим викладачам, співробітникам, які створювали 
традиції, славу ЗФ ДМетІ-ЗІІ-ЗДІА. Багато з них є ветеранами, 
про яких турбується Рада ветеранів ЗДІА та її волонтерська 
група. Пропонуємо читачам інформацію про діяльність Ради 
та волонтерської групи за 2009-2010 роки.

Голова Ради  
В. М. Яхненко. 
Комітет з 
п а т р і о т и ч н о г о 
виховання молоді: 
голова Н. Л. Ящук., 
член комітету Л. Г. 
Романов. Комітет 
з культмасової 
роботи — С. О. 
Гаврилко. Комітет 

з організаційних питань — Я. П. Козирь. Волонтерська група: 
керівник — Г. І. Зінченко, члени групи Е. І. Тимченко, Н. Р. 
Самойлова. Секретар — А. Т. Баглай.

Протягом звітного періоду Рада ветеранів проводила 
велику кількість різноманітних подій, серед яких численіі 
зустрічі зі студентами (за сприянням організаційно-

виховного відділу),  
«круглі столи» на 
актуальні теми, 
участь у мітингах, 
п р и с в я ч е н и х 
в ш а н у в а н н ю 
пам’яті героїв ВВВ, 
участь у святах, 
які проводили 
районні та міські 
в е т е р а н с ь к і 
організації, участь 

у проведення конкурсів на кращу стіннівку, кращий вірш, 
патріотичну пісню... Наші ветерани — гості та учасники 
засідань міського Філософського клубу ЗДІА. Пам’ятним став 
суботник ветеранів академії та студентів у парку Перемоги 
24.04. 2010 р. У параді Перемоги брали участь всі ветерани 
ВВВ.

Дякуємо активу  також за активну роботу по запрошенню 
всіх ветеранів ВВВ на свято Дня Перемоги та на святковий 
концерт 5 травня минулого року. 

4 жовтня поточного року за запрошенням Ради ветерани 
взяли активну участь у святкуванні Дня звільнення Запоріжжя 
та відкритті пам’ятника маршалу В. Чуйкову. 

З 4 по 12 жовтня цього року волонтерська група 
приймала одяг, взуття, дитячі іграшки для дітей-сиріт дитячих 
будинків, притулку неповнолітніх, пристарілих, Червоного 
Хреста. Співробітники, викла-дачі, студенти та непрацюючі 
ветерани академії здали 389 найменувань одягу та взуття, 
167 одиниць іграшок. Одягнутий хлопчик 7-го класу школи 
№1. Найближчим часом всі речі — одяг, постільні речі —  
будуть передані адресатам. Дякуємо всім, хто залишився 
небайдужим, відгукнувся на волонтерські ініціативи. 

Наше головне багатство — це наші люди!

Життя наших предків було нелегким і водночас 
романтичним. Багато випало на їх руки й долю роботи — 
тяжкої, одноманітної. Але сірі будні прикрашали свята, що 
неодмінно приносили пісню і жарт, хороший настрій і надії. Так 
і ярмарок. Саме на ярмарку могли оцінити вашу майстерність, 
саме тут люди вчилися економити, торгувати, пізнавали ази 
бізнесу, саме тут дізнавалися про новини, знайомилися... І досі 
слово «ярмарок» асоціюється з дотепами, запальним танком, з 
радістю і святом. Точно так, яскраво і весело, ситно та смачно 
пройшов у жовтні ярмарок у гуртожитку №2.

Відкрили ярмарок проректор з НПР Зоя Андріївна Ніконова, 
завідувач  житлово-виробничим комплексом Ольга Іванівна 
Лисенко та голова ради гуртожитків Наталія Машко.

Гості, у яких просто очі розбіглися від різноманітності страв, 
не змусили себе чекати.  Чого тут тільки не було! Українське 
сало, вареники, ковбаска, пиріжки смажені, пиріжки печені 
млинці з шоколадом, з бананами, з сиром, різнокольорове желе, 
тістечка та навіть знаменита “Монастирська хата”, торт, за 
право придбати який готові були битися усі ласуни академії!!!

На щастя, знайшлися ще й дівчатка, які накрили для гостей 
вегетаріанський стіл з яблуками, кавунами, овочами, щоб було 
де шлунку передпочити.

Коротше кажучи, 
Ну чого лише тут нема:
Є ковбаси і корчма,
Є тут юшка з карася
Ще й городина уся!
Ложки, мед і пироги,
Ще й намиста дорогі,
Хто купля, хто продає,
А хто байдики б’є...
Перший хоче більше взяти,
Другий дума сторгувати,
Третій хвалить так-і-сяк,
Бо куштує на дурняк!

Ярмарок! Ярмарок!          
Наш студентський ярмарок! 

     
Кошти, які були 

виручені від ярмарку, 
частково скла-ли 
перший внесок до щойно 
створеного добродійного 
фонду гуртожитків для 
фінансування майбутніх студентських заходів. А поки що 

організатори ярмарку 
сердечно дякують за 
спонсорську допомогу 
студентській профспілковій 
організації з Вадимом 
Ба-євим на чолі.

На ярмарку побувала 
та репортаж написала 

Марія СТАРОДУБ, 
М-08-1д

Академічний простір

ЯРМАРОК!!! Ложки, мед і пироги...

Студенти академії підтримали акцію благодійного донорства 
та взяли активну участь у її проведенні, до речі, як завжди.

До пункту здачі крові звернулися 112 студентів та 2 
співробітника ЗДІА — Надія Іванівна Вєльчева, асистент кафедри 
менеджменту організацій та Марина Миколаївна Паукова, 
співробітник їдальні. Цього року 17 особам було відмовлено в 
почесному праві стати донором у зв’язку зі станом здоров’я. Ця 
цифра порівняно з 2008 роком трохи зменшилася, що втішає. 
Загалом академія передала місту 25 літрів крові, яка є дійсно 
безцінним даром для порятунку найдорожчого — життя людини. 

Підсумки акції, фоторепортаж — на Офіційному сайті ЗДІА!



Якщо ви хочете стати на шлях інновацій, 
то ви повинні бути здатні 

до інтуїтивних суджень  
Фред Сміт

Осінь. У повітрі повільно кружляє 
листя та надихає на роздуми… Ось так 29 
жовтня загадкова пора року  звела в одній 
аудиторії філософів і романтиків, щоб 
обговорити актуальну тему «Інноваційне 
мислення як чинник формування та 
розвитку підприємницької діяльності: 
культурологічні аспекти», що була 

запланована  Філософським клубом на жовтень-місяць...
Вважаю, що для усіх студентів, майбутнього України, 

це питання є дуже актуальним, тож спочатку розкриємо 
зміст самого поняття. Інновації — об’єкти впровадження 
чи процес, що веде до появи чогось нового — новації. 
У науковий лексикон цей термін, що в буквальному 
перекладі означає «втілення наукового відкриття, 
технічного винаходу в новій технології або новому виді 
виробу», вперше увів Й. Шумпетер.

Відкриваючи засідання завідувач кафедри філософії та 
політології, проф. В. С. Калюжний відзначив, що Україна, 
маючи енергозатратну економіку «другої хвилі» (хімічна 
промисловість, металургія, видобування вугілля…) 
значно відстала від Західної Європи, а тому дуже потребує 
інноваційного розвитку. Більш детально цю тему розкрив 

у своїй доповіді к.е.н., доц., докторант ЗДІА В. Л. Конащук.  
Вадим Леонтійович торкнувся питання інноваційного 

мислення, співвідношення інноваційного та традиційного 
мислення, їх ролі в соціально-економічному розвитку 
суспільства. Окремо було наголошено на важливості 
формування інноваційної особистості як основного чинника 
реформування економіки, розвитку інтелектуального потен-
ціалу, політики та культури України. У доповіді прозвучали 
цифри інноваційної активності українських підприємств: 
≈10% порівняно з економічно розвинутими країнами, де 
цей показник складає ≈60-65%. Одразу постало риторичне 
питання: «Чого ж не вистачає нашій країні?» В усякому разі, 
вважає Вадим Леонтійович, науково-технічний потенціал, 
який потрібний для інноваційної активності, в нас є.

Клубне  життя  ЗДІА 

Як і завжди, в аудиторії, де відбувалося 
засідання ФК, панувала тепла атмосфера. 
Під час Tea break звучали жартівливі 
поетичні рядки В. Кисіля, солісти 
студентського центру мистецтв Port-Arte 
Саша Сніжко та Віталик Гапон захопили 
учасників засідання своєю ліричною та 
одночасно пристрасною румбою. 

Доповідь не залишила байдужими 
аудиторію: було задано багато цікавих 
і гострих запитань. Активну участь 
у обговоренні взяли В. М. Бадигін 
(публіцист, політичний оглядач), В.І. 
Москвін (суспільно-громадський діяч), 
О. К. Клемешин  (голова Запорізької філії  
Української асоціації релігійної сво-
боди), С. І. Лойко (поет), В. В. Пашков  
(ректор ЗАППО, депутат облради), В. 
С. Калюжний та Г. П. Макушинська (к. 
філос. н., доц. ЗДІА). Вадим Леонтійович 
офіційно став почесним членом ФК ЗДІА. 
З чим ми його й вітаємо.

На останок хочу висловити свою думку 
стосовно вищезазначеного питання. Як на 
мене, українському науково-технічному 
потенціалу не вистачає підтримки та 
«достойних інвестицій» влади. А ви як 
гадаєте?

Сніжана ГУСьКОВА, 
МЧ-07-1д

Як повідомила президент асоціації плавальних клубів 
“Мастерс” Олена Єранцева,  16-17 жовтня 2010 року в Ялті 
відбувся відкритий особистий Чемпіонат України з плавання в 
категорії “Мастерс”, що зібрав 228 найсильніших спортсменів з 22 
міст України і гостей з-за кордону: плавців з Тули, С.-Петербургу, 
Нижнього Новгорода і Краснодарського краю.

З м а г а н н я 
п р о - в о д и л и с я 
ф е д е р а ц і є ю 
п л а в а н н я 
України, яка 
надала відкритий 
5 0 - м е т р о в и й 
басейн готелю 
“Ялта” про-фесійну 
суддівську бригаду, 
е л е к т р о н н и й 
хронометраж і ін.

Уперше зма-гання “Мастерс” суддівська бригада була 
укомплектована професіоналами що позитивно позначилося 
на якості змагань. Жодне порушення не пройшло не поміченим: 
фальстарти, порушення техніки плавання, не якісне виконання 
поворотів каралося неупереджено! Це був перший крок набуття 
досвіду проведення масштабних змагань по плаванню “Мастерс” 

Говоримо “Ялта”, маємо на увазі “Мастерс”!

Вітаємо старшего викладача кафедри ФВіС 
Ірину КРЮКОВУ з перемогою в категорії 100 м на спині!

У стінах академії продовжує функціювати Клуб бухгалтерів. З 
початку навчального року пройшли вже два засідання. 

В четвер, 25 листопада охочі 
запрошуються на чергове засідання 
клубу за темою «Модель поведінки 
студента при прийомі на роботу. 
Мотиви звільнення працівників 
з підприємства». Голова клубу — 
асистент кафедри обліку і аудиту 
Тетяна Олегівна Мєліхова.  Лектор — 
психолог 1-ї категорії СПППД «Шанс» 
Юрченко О.Е. Аудиторія Л-404.

У грудні слухачам пропонується до 
обговорення тема  «Особливості роботи 
австрійської компанії Swarovski  на 
українському ринку». Гість засідання 
— представник компанії «S-Кгуstal» 
Чиженок Н.О.

Січень 2011 року розпочне тема 
«Декларування доходів громадян». Відбудеться зустріч з 
завідувачем сектора масово-роз’яснювальної роботи та звернень 
громадян ДПІ у Шевченківському районі Ореховою Ю.В. та 
головним податковим інспектором Ушаковою М.М.

Інформацію підготовила 
Ірина Боюк, ОіА-10-1мд

Запрошуємо до Клубу бухгалтерів!


